

DOI: 10.18572/1812-3767-2022-2-11-15

Поправки к Конституции РФ: обновление содержания или возврат к советской модели

Ескина Людмила Борисовна,
профессор кафедры конституционного и административного права
Северо-Западного института управления
Российской академии народного хозяйства и государственной службы
при Президенте Российской Федерации (РАНХиГС),
доктор юридических наук
esk5480@gmail.com

Автор доказывает, что пакет поправок к Конституции РФ, внесенных в 2020 г., расширяет границы предмета регулирования Основного Закона страны, который в настоящем виде сочетает в себе две разные модели Конституции.

Ключевые слова: правоограничительная и программно-декларативная функции Конституции, советская модель Конституции, правовой потенциал Конституции.

Amendments to the Constitution RF: Update of the Content or Return to the Soviet Model

Lyudmila B. Eskina
Professor of the Department of Constitutional and Administrative Law
of the North-West Institute of Management of the Russian Presidential Academy
of National Economy and Public Administration (RANEPA)
LL.D.

The author proves that the package of amendments to the Constitution of the Russian Federation, introduced in 2020, expands the boundaries of the subject of regulation of the Basic Law of the country, which in its present form combines two different models constitutional.

Keywords: law-limiting and program-declarative functions of the Constitution, Soviet model Constitution, legal potential of the Constitution.